
PROTOKÓŁ Nr XXVIII/21
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu

odbytej w dniu 27 maja 2021 roku

           W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Matuszewska

a także sołtysi oraz pracownicy Urzędu Miasta i Gminy Chodecz.

Proponowany  porządek  obrad.

1. Otwarcie.
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
- dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -  dyskusja,
4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze       
     sprawozdaniem  wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz  za rok 2020 oraz udzielenie
     absolutorium Burmistrzowi Chodcza  za rok 2020.
       -   przedstawienie raportu o stanie gminy – Burmistrz MiG,
       -  podjęcie  uchwały w sprawie  udzielenia  wotum zaufania  Burmistrzowi  Chodcza

Nr XXVIII/190/21,
       -   przedłożenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu
          Miasta i Gminy Chodecz  za 2020r. - Skarbnik MiG,
       -   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania  budżetu        
           Miasta i Gminy Chodecz – Skarbnik MiG,
       -   opinia Komisji Rewizyjnej  o  wykonaniu budżetu  Miasta i Gminy Chodecz
           i wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza - P. Monika Turbiak,
       -   opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej – P. Przewodnicząca,
       -   dyskusja,
       -   podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze      
            sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2020r.
            Nr  XXVIII/191/21,
       -   podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej   Nr XXVIII/192/21,
       -   głosowanie jawne,
       -  odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej,   
   -  podjęcie  uchwały  w  sprawie   udzielenia   Burmistrzowi   Chodcza   absolutorium
z  wykonania budżetu za 2020 rok,   Nr XXVIII/193/21,                                    
5.    Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy   
Chodecz na rok 2021.



       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XXVIII/194/21,
6.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2021 – 2033.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Burmistrz MiG,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XXVIII/195/21,
7. Interpelacje i zapytania  radnych.
8. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
9. Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.9:08
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu – Pani  Anna Twardowska dokonała otwarcia
obrad  XXVIII  sesji  Rady  Miejskiej  w  Chodczu.  Powitała  radnych  oraz  pozostałe  osoby
obecne na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na
stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji
pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymało
0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca stwierdziła, iż Rada Miejska będzie obradowała według przyjętego
porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z obrad XXVII sesji został sporządzony,
był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem
w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod  głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  Nr
XXVII/21 głosowało 14 radnych, przeciwnych 0, wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady
stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 14 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

    Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza Chodcza
o przedłożenie sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Burmistrz udzielił informacji, iż
okres  ten obfitował  w wiele  zdarzeń mających wpływ na funkcjonowanie Urzędu Miasta
i Gminy Chodecz. Z ważniejszych rzeczy:
-  odbyłem spotkanie  ze  Starostą  Włocławskim,  kolejne  już  dotyczące  drogi  Modlibórz  –
Chodecz,  projekt na tą drogę jest  realizowany i tam dwie kwestie omawialiśmy.  Pierwsza
sprawa to oświetlenie drogi przez las w Sobiczewach. Na pierwszym etapie projektowania nie
znalazło się to zadanie natomiast zostało to rozszerzone i Pan starosta ma tego dopilnować
żeby to  było  zaprojektowane  i  zostanie  to  oświetlenie  wykonane.  Druga sprawa  o  której
rozmawialiśmy to była ochroną dębu prawdopodobnie już zabytkowego, będziemy się starać
żeby to był pomnik przyrody w miejscowości Chodeczek, przedłużenie ul. Leśnej w Chodczu,



tam rośnie piękny dąb, niefortunnie pewnie przez służby powiatowe został  oznaczony do
przyszłej ewentualnej niestety wycinki, ale dzięki interwencji naszych mieszkańców ale także
Urzędu Gminy, rozmową z Panem Starostą – myślę że sprawa ta jest już załatwiona, że ten
dąb na pewno zostanie zachowany w tym miejscu w którym jest. 
-  dostaliśmy  dofinansowanie  na  postawienie  –  wymianę  domku  na  plaży  tzw.  budka
ratownika, będzie postawiony nowy drewniany.
-  prawdopodobnie  ziści  się  wnioskowany  od  bardzo  dawna  szczególnie  przez  Panią
Kwiatkowską  Ewę  projekt  fontanny  na  Placu  Kościuszki  –  dostaniemy  dofinansowanie
z Urzędu Marszałkowskiego, prawdopodobieństwo jego wykonania jest jeszcze w tym roku.
- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska powoli podpisuje z gminami umowy odnośnie
azbestu  czyli  zdjęcia  z  dachów  azbestu  i  utylizacji  jego,  dostaniemy  na  ten  cel
dofinansowanie także proszę sołtysów i radnych o rozpropagowanie tego na terenie naszej
gminy. Niektórzy mieszkańcy już się zgłaszają.
-  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  otrzymał  dofinansowanie  ponad  1  mln  zł.  na  remont
PSZOKA w Chodczu – pozwoli  tam to na dłuższe funkcjonowanie PSZOKA będą nowe
boksy,  samochody ciężarowe do wywozu odpadów,  będą  zakupione sprzęty potrzebne do
funkcjonowania tego obiektu.
- dzisiaj została oddana do druku gazetka gminna, zamówiona w ilości 3 tyś egzemplarzy,
myślę  ze  do  każdego  gospodarstwa  domowego  i  naszych  gości  z  działek  letniskowych
powinna  trafić.  Jest  to  gazetka  opisująca  w  skrócie  wybrane  wydarzenia  subiektywnie
wybierane przeze mnie i  pracowników Urzędu. Wszystkich nie możemy opisać bo byśmy
musieli  książkę  napisać  dużą.  Gazeta  opisująca  nasze  dwa  i  pół  roku  działalności.  Taki
półmetek  kadencji.  W przyszłym tygodniu  w poniedziałek  będziemy ją  dystrybuować  do
naszych mieszkańców. 
-  przypominam o  spisie  powszechnym,  który  trwa  w  kraju,  każda  gmina  w  Polsce  jest
zobowiązana do przeprowadzania tego spisu, jeżeli ktoś nie potrafi, ma kłopoty techniczne
żeby zrobić to we własnym zakresie w domu to zapraszamy do kierownika USC u nas w
Chodczu,  pracownicy Urzędu pomagają w dokonaniu spisu.  W tym samym czasie  Urząd
Gminy  przeprowadza  inwentaryzację,  szeroko  zakrojoną  inwentaryzację  a  terenie  naszej
gminy. Niektóre sołectwa są już zinwentaryzowane. Czego dotyczy inwentaryzacja? Staramy
się określić, spisać bez mierzenia na razie w terenie powierzchnie budynków mieszkalnych,
przede  wszystkim  czy  na  budynkach  mieszkalnych  jest  fotowoltaika,  czy  gospodarstwa
domowe  wyposażone  są  w  przydomowe  oczyszczalnie  ścieków  i  czy  dachy  pokryte  są
azbestem. Te trzy ostatnie rzeczy, elementy o których mówię potrzebne są nam do działań
sprawozdawczych,  bo  różne  instytucje  począwszy  od  Urzędu  Wojewódzkiego  ale  i
wojewódzkich funduszy ochrony środowiska i innych co jakiś czas pytają nas jaką mamy
powierzchnię dachów np. w gminie gdzie jeszcze pokryte są azbestem, a ile mamy instalacji
fotowoltaicznych na terenie gminy                 i  o jakiej  mocy. My takich danych nie
posiadamy ponieważ jeżeli ktoś sobie zakłada instalację fotowoltaiczną to nie ma obowiązku
zgłoszenia tego do Urzędu. Wiec uczulam sołtysów                       i radnych jeżeli będą
spotykać  się  z  mieszkańcami  to  przekażcie  te  informacje,  że  robimy  to  w  celach  m.in.
sprawozdawczych  żeby  posiadać  te  dane,  to  do  niczego  nie  będzie  później  szczególnie
podatkowo służyć. Jeżeli chodzi o przydomowe oczyszczalnie ścieków to też informacja do
celów sprawozdawczych ale też na użytek własny, bo jak Państwo wiecie mamy możliwość
dofinansowania montażu oczyszczalni przydomowych 3 tyś zł. z budżetu gminy                i
orientacyjnie  po  prostu  chcemy wiedzieć  jaka  ilość  w  przyszłości  może  być  jeszcze  do
montażu  tego  typu  oczyszczalni,  żeby  wiedzieć  jaką  kwotę  na  przyszłe  lata  na  ten  cel
przeznaczyć.
-  był  nabór  konkursowy  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  na
termomodernizację  remiz  strażackich,  złożyliśmy  wnioski  na  te  obiekty,  które  nie  były



termomodernizowane w ramach rewitalizacji świetlic. Mamy takie obiekty gminne. Niestety
nie mogliśmy na wszystkie złożyć, mam tutaj na myśli Psary, ponieważ Psary nie są naszą
własnością,  grunt  jest  własnością  prywatną.  Złożyliśmy  dofinansowanie  na  obiekt  w
Przysypce, Sobiczewach. Otrzymaliśmy kwoty 15 000,00 zł. na wymianę źródła ciepła, tam
jest ogrzewanie na paliwo stałe, piec na paliwo stałe i w tej chwili będzie można założyć
ogrzewanie  ekologiczne  i  na  ten  cel  na  te  dwie  remizy  dostaliśmy  dofinansowanie  po
15 000,00 zł. na każdą.           
Dyskusji nie było. Na tym zakończono.

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

    Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych
o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1)  Komisja  Rewizyjna  –  radna  Turbiak  Monika  przedstawiła,  iż  Komisja  w  okresie
międzysesyjnym nie obradowała. 

2)  Komisja  Budżetu  i  Finansów –  przewodniczący Grzegorz  Makowiecki  przedstawił,  iż
Komisja  w  okresie  międzysesyjnym obradowała  raz.  Przewodnia  tematyka  to  zmiany do
budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2021, które nam za chwilę Pani Skarbnik przedstawi
szczegółowo.  Opinia  Komisji  w  tej  sprawie  jest  pozytywna,  zmiany  dotyczą  przede
wszystkim  dofinansowań,  które  wpłynęły.  Komisja  rozpatrywała  pisma  skierowane  do
Komisji – odpowiedzi znajdują się w protokole. Była też opinia Komisji z wykonania budżetu
za rok 2020, budżet w roku 2020 został wykonany w 90%, 10% nie zostało wykonane ze
względu  na  to,  że  nie  zostały  jeszcze  nasze  wnioski  rozpatrzone,  które  składaliśmy  na
dofinansowanie. Wykonanie budżetu roku 2020 jest dla nas wzorowe, rzadko się zdarza żeby
innego gminy osiągnęły takie możliwości. Pani Skarbnik przedstawi nam szczegóły.  

3) Przewodniczący Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury Technicznej  – radny Feliniak Wiesław
przedstawił,  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  spotkanie.  Komisja
zajmowała się dwoma zagadnieniami. Pierwsze to wydanie opinii dotyczącej przygotowania
kosztorysu  na remont  budynku przy ul.  Kaliskiej,  róg ul.  Aptecznej  w Chodczu – opinia
pozytywna  i  drugi  temat  jaki  był  poruszany  to  wskazanie  miejsca  oczyszczania  rowów
melioracyjnych na terenie gminy w związku z możliwością przyznania środków z Urzędu
Wojewódzkiego  –  kwota  30 000,00  zł.  dofinansowania  to  jest  50% kosztów  ogólnych  z
budżetu Urząd będzie musiał dołożyć drugą połowę i ustaliliśmy, że będzie to wskazany rów
melioracyjny w miejscowości Szczecin.  

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska
przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja nie odbyła posiedzenia. 

5) Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Stempczyński Jerzy
przedstawił, iż Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała raz. Tematyka była związana
ze spotkaniem z dyrektorami naszych placówek oświatowych, zapoznanie się z projektami
arkusza organizacyjnego Szkoły Podstawowej i Przedszkola Samorządowego na rok szkolny
2021/2022 i  sprawami  bieżącymi.  Tak się  złożyło,  że  niestety nie  było  dyrektora  szkoły,
otrzymał nagłe wezwanie do prokuratury, spotkaliśmy się tylko z Panią dyrektor przedszkola,
która przekazała informacje o przedszkolu, o potrzebach, o tym co wykonano, o remontach,



modernizacji, procesie dydaktycznym w przedszkolu. Obecnie uczęszcza do przedszkola 156
dzieci,  na  przyszły  rok  szkolny  planowane  jest  przyjęcie  164  dzieci  i  zatrudnienie  18
nauczycieli. W minionym okresie w roku szkolnym było 5 alarmów bombowych, raz była
nawet ewakuacja.  Przeprowadzono kilka ważnych remontów m.in. naprawa dachu, komina.
W planie jest szereg nowych inwestycji. Jest kilkoro dzieci, które poruszają się na wózkach
inwalidzkich, mamy nadal bariery architektoniczne, powoli musimy myśleć o tym żeby je
znosić.  Wpłynął  wniosek  ze  związków zawodowych  o  zawieszenie  dyrektora  w związku
z postawieniem mu zarzutów przez prokuraturę, Komisja zwraca uwagę, że jest to w gestii
Pana Burmistrza, sama decyzja, natomiast raz, że mamy pandemię dwa, że mamy egzaminy,
koniec roku szkolnego i przygotowania do nowego roku szkolnego więc sytuacja jest taka
skomplikowana i nie jest chyba najwłaściwsze podejmowanie jakiś decyzji teraz, a poza tym
członkowie komisji uważają, że niezawisły sąd orzeknie o winie lub nie winie Pana dyrektora.
Ze  spraw  bieżących  omawialiśmy sprawy stadionu,  murawy.  Jak  część  z  Państwa  widzi
Burmistrz  podjął  działania  żeby to  poprawić  i  radni  też  są  tego  zdania  żeby tą  murawę
przywrócić do właściwej eksploatacji. Razem z Panią mecenas Grabczyńską podjęliśmy już
wcześniej działania nad regulaminem wynagradzania nauczycieli i taka prośba żeby Komisje
wspólnie się zebrały przed wakacjami i przyjąć ten regulamin, na jakiejś sesji letniej uchwalić
żeby z początkiem nowego roku szkolnego mógł obowiązywać.     

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż
w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  obradowała  raz.  Rozpatrywano  pisma  skierowane
do Komisji, odpowiedzi zostały przekazane zainteresowanym osobom.

Dyskusji nie było.

Ad.4 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze       
sprawozdaniem  wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za  rok  2020  oraz
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza  za rok 2020.

                      Przewodnicząca poinformowała, iż Burmistrz Chodcza przedstawił Radzie
Miejskiej  w Chodczu  Raport  o  stanie  gminy.  Rada  się  z  nim szczegółowo zapoznała  na
poszczególnych Komisjach.  Nie było  żadnych pytań i  uwag do raportu zawierającego 63
strony. Następnie głos zabrał Burmistrz.  Poinformował, iż zgodnie z ustawą o samorządzie
gminnym wójt co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy, który
obejmuje podsumowanie działalności wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację
polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy oraz iż raport jest do wglądu w biurze rady.
Na tym zakończył. Nie było żadnych pytań. Przewodnicząca przeszła do odczytania uchwały
w sprawie  udzielenia  wotum zaufania  Burmistrzowi  Chodcza.  Następnie  uchwała  została
poddana pod głosowanie.  Za głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała
Nr  XXVIII/190/21 w  sprawie  udzielenia  wotum zaufania  Burmistrzowi  Chodcza  została
podjęta                i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie  Przewodnicząca  poprosiła  o  przedłożenie  informacji  Panią  Skarbnik  Monikę
Matuszewską  na  temat  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z  wykonania
budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za  2020r.  Pani  Skarbnik  udzieliła  informacji,  iż
sprawozdanie roczne z  wykonania budżetu Miasta  i  Gminy Chodecz za 2020 rok zostało
sporządzone na podstawie art.267 i 269 ustawy o finansach publicznych oraz na podstawie
danych  z  ewidencji  księgowej  budżetu.  Budżet  Miasta  i  Gminy Chodecz  został  przyjęty
uchwałą Nr XV/106/19 Rady Miejskiej w Chodczu w dniu 30 grudnia 2019r. i z chwilą jego



uchwalenia  wynosił  dochody  budżety  wynosiły  31.106.874,00  zł.  wydatki  budżetowe  to
kwota 28.892.839,00 zł. była planowana nadwyżka budżetowa w kwocie 2.214.035,00 zł. w
toku wykonania budżetu   8 uchwałami Rady Miejskiej w Chodczu oraz 18 zarządzeniami
Burmistrza Chodcza dokonano w ciągu roku szeregu zmian w planie po stronie dochodów,
wydatków, przychodów                          i rozchodów budżetu. Ostatecznie plan określony w
budżecie Miasta i Gminy Chodecz na dzień 31 grudnia 2020r. kształtował się następująco:
dochody budżety to  kwota 34.911.531,80 zł.  wydatki  budżetu to  kwota  32.731.687,80 zł.
planowana  nadwyżka  budżetowa  to  kwota  2.179.844,00  zł.  Przyjęta  uchwała  budżetowa
upoważniła Burmistrza Chodcza m.in. do spłaty rat kapitałowych od zaciągniętych pożyczek i
kredytów.  W  okresie  od  1  stycznia  2020r.  do  31  grudnia  2020r.  nastąpiły  spłaty  rat
kapitałowych na ogólną sumę 2.214.035,20 zł. co stanowiło to pożyczki z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, kredyt              z banku gospodarstwa
krajowego, kredyt z ING Bank Śląski, kredyt z Banku Spółdzielczego  w Lubrańcu oddział
Chodecz,  obligacje PKO Bank Polski,  obligacje PKO SA. Zadłużenie gminy na dzień 31
grudnia 2020r. stanowi kwotę 19.434.510,89 zł. Burmistrz w okresie od                1 stycznia
2020r. do 31 grudnia 2020r. udzielił 5 pożyczek w łącznej kwocie 496.000,00 zł., pożyczki
zostały spłacone na kwotę 76.000,00 zł. pożyczka 400.000,00 zł. została udzielona gminnej
spółce wodnej do końca tego roku. Dochody budżetowe: w toku realizacji budżetu na dzień
31 grudnia 2020r. dochody zostały wykonane w kwocie 31.571.761,84 zł. co stanowi 90,43%
planu  rocznego  z  tego  były  to  dochody  bieżące  to  kwota  29.434.072,46  zł.  dochody
majątkowe to kwota 2.137.689,38 zł. Plan i realizacja dochodów gminy w układzie działów
przedstawiała  się  następująco:  rolnictwo  i  łowiectwo  plan  774.936,36  zł.  wykonanie
775.038,18 zł.  wykonany w 100%,  transport  i  łączność  plan  2.354.898,00  zł.  wykonanie
1.479.288,44  zł.  62,82%,  gospodarka  mieszkaniowa  plan  2.636.147,00  zł.  wykonanie
304.264,25  zł.  11,54%,  działalność  usługowa  1 000,00  zł.  plan  i  1 000,00  zł.  wykonanie
100%,  informatyka  plan  26.220,42  zł.  wykonanie  14.689,85  zł.  56,02%,  administracja
publiczna  plan  305.295,63  zł.  wykonanie  308.668,97  zł.  101,10%,  urzędy  należących
organów  władzy  plan  61.600,00  zł.  wykonanie  61.250,00  zł.  99,43%,  dochody  od  osób
prawnych, osób fizycznych              i innych jednostek nieposiadających osobowości prawnej
plan  7.463.643,00  zł.  wykonanie  8.052.697,58  zł.  107,89%,  różne  rozliczenia  plan
9.274.392,84 zł. wykonanie 9.292.969,80 zł. 100,20%, oświata i wychowanie plan 856.115,75
zł.  wykonanie  604.136,28  zł.  70,57%,  pomoc  społeczna  1.232.945,30  zł.  wykonanie
1.185.676,09 zł. plan 96,16%, pozostałe zadanie                        w zakresie polityki społecznej
plan  142.163,00  zł.  wykonanie  135.534,64  zł.  95,34%,  rodzina  plan  8.142.976,87  zł.
wykonanie  8.043.419,25  zł.  98,78%,  gospodarka  komunalna  i  ochrona  środowiska  plan
1.416.000,00  zł.  wykonanie  1.229.356,57  zł.  86,82%,  kultura  i  ochrona  dziedzictwa
narodowego plan 153.834,00 zł. wykonanie 14.959,24 zł. 9,72%, kultura fizyczna i sport plan
50.000,00  zł.  wykonanie  50.000,00  zł.  100%.  Wydatki  budżetowe:  realizacja  wydatków
budżetu gminy, w toku realizacji budżetu na dzień 31 grudzień 2020r. wydatków wykonano
na kwotę 28.862.692,29 zł. co stanowi 88,18% planu rocznego i w tym wydatki bieżące to
kwota 25.323.893,05 co stanowi 92,52%, wydatki majątkowe to kwota 3.538.799,24 zł. co
stanowi 66% planu. Plan i realizacja wydatków budżetu gminy w układzie działów na rok
2020 wynosi: rolnictwo i łowiectwo plan 811.376,36 zł. wykonanie 801.257,85 zł. 98,71%,
transport i łączność plan 4.535.780,00 zł.  wykonanie 2.990.157,01 zł.  65,92%, gospodarka
mieszkaniowa plan 956.000,00 zł.  wykonanie 762.880,52 zł.  79,8%, działalność usługowa
plan 1.200,00 zł. wykonanie 1.200,00 zł. 100%, informatyka plan 30.849,91 zł. wykonanie
18.312,57 zł. 59,36%, administracja publiczna plan 2.290.906,14 zł. wykonanie 2.084.739,51



zł.  91%,  urzędy  należnych  organów  władzy  plan  61.600,00  zł.  wykonanie  61.250,00  zł.
99,43%,  bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona  przeciwpożarowa  plan  223.360,00  zł.
wykonanie 178.971,21 zł. 80,13%, obsługa długu publicznego plan 740.000,00 zł. wykonanie
499.315,31 zł. 67,48%, różne rozliczenia plan 180.000,00 zł. wykonania nie było, oświata i
wychowanie plan 8.038.298,75 zł. wykonanie 7.816.715,32 zł. 97,24%, ochrona zdrowia plan
106.300,00  zł.  wykonanie  83.411,49  zł.  78,47%,  pomoc  społeczna  2.422.701,30  zł.
wykonanie 2.284.194,18 zł. 94,02%, pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej plan
17.015,63 zł. wykonanie 16.560,70 zł. 97,33%, edukacyjna opieka społeczna plan 398.654,00
zł. wykonanie 391.081,47 zł. 98,10%, rodzina plan 8.766.585,87 zł. wykonanie 8.459.408,72
zł. 96,50%, gospodarka komunalna i ochrona środowiska plan 2.193.171,84 zł.  wykonanie
1.687.744,05  zł.  76,95%,  kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego  plan  690.028,00  zł.
wykonanie 468.297,72 zł.  67,87%, kultura fizyczna i sport plan 267.500,00 zł.  wykonanie
259.200,66 zł.  96,9%,  wykonanie  wydatków za  2020r.  według jednostek  organizacyjnych
Miejsko  –  Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Chodczu  miał  ustalony  plan  na
10.335.612,80 zł. wykonanie 10.167.198,59 zł., Przedszkole Samorządowe w Chodczu plan
1.619.075,00  zł.  wykonanie  1.585.164,75  zł.,  Szkoła  Podstawowa  w  Chodczu  plan
6.071.843,75  zł.  wykonanie  6.067.434,53  zł.,  Urząd  Miasta  i  Gminy  Chodecz  plan
14.002.012,25  zł.  wykonanie  10.625.704,55  zł.,  Żłobek  Samorządowy  w  Chodczu  plan
703.144,00  zł.  wykonanie  417.189,87  zł.  Realizacja  i  rozliczenie  finansowe  zadań
inwestycyjno - modernizacyjnych za 2020r. –                  w 2020r. zrealizowaliśmy 19
inwestycji. Budżet gminy Chodecz w 2020r. zakończył się nadwyżką w kwocie 2.709.069,55
zł.  Na  tym  zakończono.  Następnie  Pani  Skarbnik  została  poproszona  przez  Panią  Annę
Twardowską  o  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o  sprawozdaniu  z
wykonania budżetu Miasta  i Gminy Chodecz. Pani Skarbnik poinformowała, że uchwałą Nr
7/S/2021 Składu Orzekającego Nr 7 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia
20 kwietnia 2021r. w sprawie wyrażenia opinii                              o przedłożonym przez
Burmistrza Chodcza sprawozdaniu rocznym  z  wykonania budżetu gminy za 2020 rok w
składzie Przewodniczący – Karol Bednarek, członkowie: Elżbieta Osińska, Halina Strzelecka
postanowił  zaopiniować pozytywnie  przedłożone przez  Burmistrza  Chodcza  sprawozdanie
roczne z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. Na tym Pani Skarbnik zakończyła. Następnie
Przewodnicząca poprosiła Komisję Rewizyjną o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej
dotyczącej  wykonaniu budżetu Miasta i  Gminy Chodecz za 2020r.  wraz                z
wnioskiem o  udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Chodcza.  Zastępca  przewodniczącego
Komisji Rewizyjnej udzieliła informacji, iż na posiedzeniu, które odbyło się 04 maja 2021r.
Komisja rozpatrzyła: sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za 2020r.,
informację o stanie mienia komunalnego, opinię RIO w Bydgoszczy, Zespół we Włocławku
o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2020r.  Komisja  zapoznała  się  również
z  uchwałami  oraz  zarządzeniami  poprzez  które  były dokonywane zmiany budżetu  miasta
i gminy za 2020r. a także wysłuchała ustnych wyjaśnień Burmistrza Chodcza oraz Skarbnika
Miasta  i  Gminy  Chodecz.  W  opinii  Komisji  Rewizyjnej  przedłożone  sprawozdanie
z wykonania budżetu daje  podstawę do wyrażenia pozytywnej  opinii  o realizacji  budżetu
Miasta i Gminy Chodecz za 2020r. i wystąpienia do rady Miejskiej o udzielenie absolutorium
Burmistrzowi Chodcza. Komisja rewizyjna po rozpatrzeniu całokształtu spraw związanych
z wykonaniem budżetu  za  rok  2020 przyjęła  powyższą  opinię  w głosowaniu  jawnym,  w
którym brało udział 6 członków Komisji. Za głosowało 6 członków, przeciwnych nie było.
Komisja Rewizyjna wnosi o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza. Na tym radna
Monika Turbiak zakończyła. Następnie Przewodnicząca przeszła do następnego punktu, jakim



było przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej.
Uchwała Nr 8/Kr/2021 Składu Orzekającego Nr 7 RIO w Bydgoszczy z dnia 18 maja 2021r.
w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Chodczu
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Chodcza z wykonania budżetu gminy za
2020r.  pozytywnie  opiniuje  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Chodczu
o  udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Chodcza  z  wykonania  budżetu  gminy za  2020r.
Przewodnicząca  powiedziała,  że  co  prawda  ta  opinia  nie  jest  wiążąca  dla  radnych  ale
przedstawia pewnie obraz osób niezależnych, obiektywny obraz Komisji, która szczegółowo
badała ten wniosek. Pytań nie było. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem wykonania budżetu Miasta
i  Gminy  Chodecz  za  2020r.   następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za
głosowało 14 radnych,  przeciw 0,  wstrzymujących 0.  Uchwała Nr XXVIII/191/21 została
podjęta                             i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Następnie Rada
Miejska  przeszła  do  podjęcia  uchwały  w  sprawie  powołania  Komisji  Skrutacyjnej.
Przewodnicząca  odczytała  projekt  w/w  uchwały.  Kandydaci  wyrazili  zgodę  do
przeprowadzenia  głosowania  w sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium z
wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  za  2020r.  Uchwała  została  poddana  pod
głosowanie.  Za  głosowało  14  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr
XXVIII/192/21 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  Głos zabrała
Pani Kwiatkowska Ewa Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej, odczytała protokół Komisji
Skrutacyjnej z dnia 27 maja 2021r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Chodcza absolutorium
z wykonania  budżetu  Miasta  i  Gminy Chodecz  za  2020r.  Za  głosowało  14  radnych.  Na
podstawie jawnego głosowania, bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady,
Rada Miejska w Chodczu udzieliła Burmistrzowi Chodcza absolutorium z wykonania budżetu
Miasta  i  Gminy  Chodecz  za  2020r.  Odczytano  projekt  w/w  uchwały.  Jak  już  wcześniej
podano  za  uchwałą  głosowało  14  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr
XXVIII/193/21 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Pogratulowano
Burmistrzowi.  Głos  zabrał  Burmistrz,  powiedział,  iż  absolutorium  dla  wójta,  burmistrza
przyjęło się, że jest to absolutorium dla jednej osoby ale tak nie jest, na działalność gminy
składa się wiele czynników m.in. czynnik najważniejszy jest to praca pracowników, dzisiaj
jest dzień szczególny dla pracowników, jest to dzień pracownika samorządowego, więc składa
pracownikom podziękowania za pracę,  za  ten  2020r.  i  miesiące  2021r.  Bez  pracowników
samorządowych, bez pracowników urzędu gminy na pewno nie byłoby tych sukcesów, nie
byłoby tego wszystkiego na co pracujemy. Podziękował pracownikom, którzy byli obecni na
sali, a także wszystkim pracownikom w Urzędzie. Absolutorium dla wójta to też po części
absolutorium i aprobata pracy rady, ponieważ wójt, burmistrz jest organem wykonawczym,
który  ma  za  zadanie  m.in.  wykonywać  uchwały  rady  więc  podziękował  też  radnym.
Przewodnicząca powiedziała w imieniu rady, że przyłączają się do życzeń dla pracowników
samorządu, dziękują za starania, które doceniają tak samo jak pracę Burmistrza.    

Ad.5  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2021.

                  Przewodnicząca o przedłożenie informacji  w sprawie podjęcia uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2021



poprosiła  Panią Skarbnik.  Pani  Monika Matuszewska poinformowała,  iż  w toku realizacji
budżetu dokonuje się następujących zmian: po stronie dochodu wprowadzamy rekompensatę
przyznaną  nam  przez  utracenie  opłaty  targowej  w  wysokości  27.918,00  zł.;  zwiększenie
pomocy  materialnej  dla  uczniów  o  charakterze  socjalnym  stypendium  szkolne  o  kwotę
102.621,00  zł.  zgodnie  ze  złożonym  zapotrzebowaniem na  środki  na  stypendia  i  zasiłki
szkolne dla uczniów; darowizna z fundacji Zwierz w kwocie 2.000,00 zł.; darowizna na rzecz
promocji Chodcza w kwocie 2.400,00 zł.; po stronie wydatków: w związku z tym, że jak
przyjęliśmy zwiększenie planu na pomoc materialną więc musimy te pieniądze też przyjąć po
stronie wydatków na wypłatę stypendium, musimy dołożyć 10% z własnych środków więc
stypendia  podnosimy o kwotę  106.621,00 zł.;  dostaliśmy darowiznę  z  fundacji  Zwierz  w
kwocie  2.000,00  zł.  więc  zwiększamy  plan  wydatków  w  rozdziale  schroniska  o  kwotę
2.000,00  zł.  w  związku         z  przekazaniem tej  dotacji  i  ona  została  przekazana  na
dofinansowanie wykonywania zabiegów sterylizacji oraz kastracji zwierząt domowych, psów
i kotów przebywających pod opieką mieszkańców gminy oraz ich trwałe znakowanie a także
zabiegów sterylizacji  lub kastracji  kotów wolno żyjących; przyjęliśmy także przychody w
wysokości 379.970,17 zł. te przychody zwiększyliśmy plan wydatków w rozdziale 85154 o
kwotę  22.889,69  zł.;  w  dziele  gospodarka  komunalna  i  ochrona  środowiska  o  kwotę
320.016,60 zł.  oraz  gospodarka komunalna i  ochrona środowiska  17.663,88 zł.;  rozchody
mieliśmy przyjęte na początki roku na 2.170.742,00 zł. podnieśliśmy je tylko o 0,80 gr. Ale to
wynika z nowego harmonogramu jaki dostaliśmy                      w związku z udzielonymi
pożyczkami z  funduszu ochrony środowiska;  nadwyżka budżetu na 2020r.  stanowi kwotę
1.790.772,63 zł. Zadania inwestycyjne: zwiększyliśmy o 3.000,00 zł. zadanie pt. Promocja
miejscowości  budowa  witaczy  w  gminie  Chodecz;  wprowadziliśmy  dwa  nowe  zadania
inwestycyjne:  pierwsze  to  modernizacja  budynku  komunalnego  (mieszkalnego)  przy  ul.
Kaliskiej 1 w Chodczu, drugie modernizacja dróg gminnych nr 191313C i 191314C Gmina
Chodecz  o  kwotę  10.000,00  zł.  na  dokumentację.  Obecnie  dochody  budżetu  stanowią
35.987.010,82 zł.,  wydatki  34.196.238,19 zł.  Na tym zakończono.  Radni  pytań  nie  mieli.
O opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Grzegorz Makowiecki przedłożył
informację, iż opinia jest pozytywna. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie
uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  14  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXVIII/194/21  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Ad.6.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2021 – 2033.

                           Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie w/w uchwały poprosiła
Panią Skarbnik.  Pani  Monika Matuszewska poinformowała,  iż  zgodnie z  wprowadzonymi
zmianami  do  uchwały  budżetowej  na  rok  2021  dotyczących  dochodów,  wydatków,
przychodów,  rozchodów  jak  i  również  zadań  inwestycyjnych  dokonuje  się  zmian  w
załączniku nr 1 i 2. Zmiany polegają na zwiększeniu dochodów do kwoty 35.987.010,82 zł. i
wydatków do  kwoty  34.196.238,19  zł.  jak  i  również  realizacji  zadań  inwestycyjnych  na
łączną  kwotę  6.956.852,00 zł.  Planowane przychody to  kwota  379.970,17 zł.,  planowane
rozchody to kwota 2.170.742,80 zł. Nadwyżka budżetu na 2021r. stanowi kwotę 1.790.772,63
zł. Na tym zakończono. Radni pytań nie mieli. O opinię została poproszona Komisja Budżetu



i  Finansów.  Grzegorz  Makowiecki  przedłożył  informację,  iż  opinia  jest  pozytywna.
Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod
głosowanie.  Za  głosowało  14  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr
XXVIII/195/21 została podjęta                           i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych.

        Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej wystąpił z pytaniem do
Pana Burmistrza odnośnie czy ruszyło wycinanie poboczy przy drogach gminnych i na jakim
etapie jest finalizowany zakup koparko spycharki przez Zakład Gospodarki Komunalnej na
Spółkę Wodną i  kto wykonuje łatanie  dziur  w drogach asfaltowych gminnych.  Burmistrz
poinformował, łatanie dziur gminnych zostało zlecone Zakładowi Gospodarki Komunalnej,
obcinka poboczy już została rozpoczęta, na koparko ładowarkę przetarg musi ogłosić spółka
wodna i były problemy po prostu z epuapem spółki wodnej, ponieważ dość długo nie był
używany i  spółka  wodna czeka  na  jego udrożnienie  i  wtedy przetarg  zostanie  ogłoszony
i  miejmy  nadzieję  w  trybie  przetargowym  zamówienia  zostanie  ta  koparko  ładowarka
dostarczona,  myślę  że  potrwa  to  do  1  miesiąca.  Głos  zabrała  Przewodnicząca  Komisji
Obywatelskiej  i  Ochrony  Środowiska.  Powiedziała,  że  w  imieniu  kolegów  i  koleżanek
radnych chce szczególnie podziękować Pani Darii z okazji jej święta, za jej zaangażowanie,
za  wsparcie,  za  pomoc  merytoryczną  i  pod  każdym  innym  względem,  za  jej  ciepło  i
wyrozumiałość dla nas. Powiedziała także do Burmistrza, że stworzył zespół – docierają do
radnych opinie z terenów naszych mieszkańców – ze stworzył dobry, otwarty zespół i dlatego
pragnie  podziękować  jeszcze  raz  w imieniu  wszystkich  radnych wszystkim pracownikom
urzędu za ich zaangażowanie i wsparcie rady. Głos zabrał Pan Stempczyński Jerzy, zapytał o
sprawę budowy bloków. Burmistrz udzielił odpowiedzi, iż jeśli chodzi o budowę bloków przy
ul.  Aptecznej  to  nie  będą  to  budynki  komunalne,  tylko  to  będą  budynki  na  sprzedaż,
komercyjne,  z  wolnego  zakupu  będzie  można  tego  zakupu  dokonać.  Zakład  Gospodarki
Komunalnej złożył wniosek do starostwa powiatowego o wydanie pozwolenia na budowę,
które na ten moment jeszcze nie zostało wydane, z tego co ustaliliśmy starostwo przekazuje
taką informację, że w najbliższych dwóch tygodniach powinno być wydane pozwolenie na
budowę tych budynków mieszkalnych. Dopóki nie było pozwolenia na budowę, praktycznie
możemy uznawać, że ono za chwilę będzie no to wydawało się, że dojście do tego pozwolenia
na  budowę  będzie  pewnego  rodzaju  sukcesem  z  uwagi  na  perturbacje  jakie  Zakład
Gospodarki Komunalnej miał z wydaniem warunków zabudowy, a teraz sytuacja rynkowa na
rynku budowlanym jest taka, że trzeba się będzie dobrze zastanowić czy ogłaszać przetarg na
budowę tych budynków mieszkalnych, bo ceny materiałów budowlanych poszły w górę o
ponad 100%. Jest  to  sprawa do zastanowienia,  a  jako że Urząd Gminy jest  właścicielem
Gospodarki  Komunalnej,  która  będzie  inwestorem  odnośnie  budowy  tych  budynków
mieszkalnych no to pewnie dojdzie w pewnym momencie to spotkania z radnymi na jakiejś
komisji budżetowej lub rolnej i infrastruktury technicznej żeby tą sprawę omówić dokładnie.
A odnośnie budynków ewentualnie komunalnych to przypominam, że powstaje tzw. SIM,
jesteśmy po poprzedniej  sesji  gdzie została podjęta uchwała,  że będziemy członkiem tego
tworu i możliwe, że w przyszłości rysuje się taka szansa że w przyszłości będą budowane
takie  budynki,  nie  do  końca  może  komunalne  ale  już  bardziej  zbliżone  do  tej  formy
własności, ale to jeszcze przez nami długa droga w tym zakresie. Na tym zakończono. Cena
budowanych mieszkań w bloku za m2 jest na razie nieznana z uwagi na ceny materiałów
budowlanych. Więcej zapytań i interpelacji radnych nie było.



Ad. 8 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.

       Nikt z obecnych na Sali nie zabrał głosu. 

Ad. 9 Zakończenie  obrad  sesji.

        Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady XXVIII sesji Rady
Miejskiej  w  Chodczu  i  dziękuje  za  przybycie  radnym  oraz  pozostałym  gościom.  Sesja
zakończyła się o godz. 10:25.

                                                                                Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:
Łukaszewicz Daria 

                            

   


